
 

 

 

Zápis ze zasedání Akademického senátu FES dne 9. března 2020 

 
Přítomni: Mgr. Jan Mandys, Ph.D., Ing. Jan Fuka, Ph.D., PaedDr. Alexandr 

Šenec, JUDr. Martin Šmíd, Ph.D., Ing. Michaela Kotková Stříteská, 
Ph.D., RNDr. Ing. Oldřich Horák, Ph.D., Ing. Irena Honková, Ph.D., 
doc. Ing. Petr Hájek, Ph.D., Ing. et Ing. Veronika Linhartová, Ph.D., 
Lucie Částková, Patricie-Anna Reitzová, Markéta Klapalová, Tomáš 
Kupilík. 

 
Omluveni: Mgr. Libor Koudela, Ph.D., Ing. Ondřej Kuba  
 
Hosté:  doc. Ing. Jan Stejskal, Ph.D., doc. Ing. Jitka Komárková, Ph.D., doc. 

Ing. Renáta Myšková, Ph.D., doc. Ing. Liběna Černohorská, Ph.D., 
doc. Ing. Ivana Kraftová, CSc., Ing. Martin Maštálka, Ph.D., Ing. 
Pavel Zdražil, Ph.D., Ing. Ondřej Svoboda, Ph.D. 

 
 
Přítomno 13 z 15 senátorů. AS FES je usnášeníschopný.  
 
Pozvánka na zasedání AS FES rozeslána  2. března 2020 
Materiály k projednání na zasedání rozeslány 2. března 2020 
 
 
Program: 

1. Představení programu zasedání. 
2. Návrh statutu FES. 
3. Žádost děkana o předchozí souhlas se jmenováním členů Vědecké rady 

FES 
4. Různé. 

 
1. Představení programu zasedání 

Předseda AS FES zahájil zasedání a pozdravil přítomné. Dále představil program 
zasedání a zeptal se přítomných senátorů, zda někdo navrhuje změnu programu. 
Nikdo nenavrhl změnu programu. 
 
2. Návrh statutu FES 

Dr. Šmíd požádal děkana fakulty doc. Stejskala o úvodní slovo. Děkan doc. 
Stejskal stručně představil návrh nového statutu a změny, které z něj vyplývají a 
spočívají ve zřízení Centra pro vědu a výzkum (CVV) a zrušení Ústavu 
regionálních a bezpečnostních věd (ÚRBV). Dále doplnil, že v návrhu statutu 



byly po rozeslání provedeny formální změny, konkrétně úprava čl. 15 odst. 2 a čl. 
27. 
Dr. Šmíd zahájil diskusi. Dr. Mandys se zeptal, jakým způsobem bude CVV 
obsazeno (zda zaměstnanci zevnitř či zvenčí a zda se bude jednat o akademické 
nebo vědecké pracovníky). Děkan doc. Stejskal uvedl, že centrum bude 
personálně obsazeno vybranými zaměstnanci zevnitř a dále zaměstnanci zvenčí 
na základě výběrového řízení. Zaměstnanci centra budou akademickými 
pracovníky, budou vykonávat vědeckou i pedagogickou činnost (dále byla 
zdůrazněna také činnost projektová). Děkan doplnil, že zřízení centra je v souladu 
s aktuální strategií vysokého školství, která se promítne i do strategie univerzity a 
fakulty. Dr. Mandys se dotázal, jak je myšleno získávání dalších (resortních) 
projektů prostřednictvím CVV. Uvedl, že řada pracovníků byla v nedávné 
minulosti úspěšná v získávání veřejných výzkumných zakázek a jsou v jednání o 
smluvním výzkumu a tedy, zda vedení fakulty bude tyto aktivity u akademických 
pracovníků (mimo zamýšlené centrum) dále podporovat. Pan děkan dopověděl, 
že tyto aktivity budou mít podporu i nadále. 
Dr. Šmíd se zeptal, jaká se předpokládá obsazenost centra z hlediska počtu 
zaměstnanců. Děkan doc. Stejskal uvedl, že předpokládá 5-7 zaměstnanců 
z fakulty a dalších 5-7 zaměstnanců zvenčí. K tomu dodal, že má předjednanou 
spolupráci se 4 profesory a 1 docentem, kteří by byli ochotni se na práci centra 
podílet na částečný úvazek. 
Lucie Částková se zeptala, jakým způsobem hodlá fakulta pracovat na zvýšení 
počtu prezenčních doktorandů. Děkan doc. Stejskal k tomu uvedl, že je potřeba 
pracovat se studenty již v předstihu. Doplnil, že fakulta vypsala pro letošní rok 
vysoký počet témat disertačních prací. Hovořil také o finanční motivaci a 
možnosti zapojení do Studentské grantové soutěže (SGS). Shrnul, že je důležité 
studenty více aktivizovat a klíčovou roli hraje také zapojení školitele a jeho 
spolupráce se studenty. 
Poté proběhlo hlasování. 
Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 
projednal a schvaluje Statut Fakulty ekonomicko-správní ve znění s úpravami 
představenými na zasedání senátu. 
Změny proti navrženému znění jsou: 

1) Článek 15 odst. odrážka šestá zní: 
 „Centrum pro vědu a výzkum (ve zkratce CVV)“ 
2) Za nadpisem Části deváté (Zrušovací a závěrečná ustanovení) se 
doplňuje číslování článku: 

„Článek 27“ 
3) Odst. 5 nově označeného článku 27 zní: 

„Tento statut nabývá účinnosti 1. září 2020.“ 
 



Hlasování: 13 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 
Děkan doc. Stejskal poděkoval za projevenou důvěru a schválení změny statutu. 
 
 
3. Žádost děkana o předchozí souhlas se jmenováním členů Vědecké rady 
FES. 

Dr. Šmíd požádal děkana fakulty doc. Stejskala o úvodní slovo. Děkan doc. 
Stejskal objasnil, že funkční období předchozí vědecké rady skončilo 31. 12. 
2019, a je tedy zapotřebí jmenovat vědeckou radu na další funkční období. Zmínil, 
že vědecká rada musí mít dle zákona nejméně 1/3 externích členů, navrhované 
složení vědecké rady má ½ externích členů. Děkan dále uvedl, že vědeckou radu 
tvoří téměř výhradně docenti a profesoři a je sestavená tak, aby zde bylo vyvážené 
zastoupení oborů (ekonomie, podniková ekonomika a management, systémové 
inženýrství). Dále stručně představil jednotlivé navrhované externí členy. 
Dr. Šmíd zahájil diskusi. Dr. Šenec se otázal, zda ve vědecké radě není nízké 
zastoupení oboru podniková ekonomika a management. Děkan doc. Stejskal a 
následně proděkanka doc. Myšková k tomu uvedli, že u řady členů dochází 
k překryvu oborů jejich zaměření a lze je proto počítat jako odborníky ve více 
oborech. 
Dr. Kotková se dále zeptala, zda děkan doc. Stejskal neuvažoval o navržení členů 
vědecké rady z ne-akademické sféry? Děkan doc. Stejskal uvedl, že to v rámci 
vedení fakulty zvažovali a byli by za to rádi, ale podmínkou pro to je aktivní 
spolupráce. Doplnil, že vědecká rada může být případně během funkčního období 
rozšířena. 
 
Poté proběhlo tajné hlasování o navržených členech vědecké rady. 
Výsledky hlasování: 
Interní členové Počet hlasů („souhlasím“) 

prof. Ing. Jan Čapek, CSc. 12 

prof. RNDr. Viera Pacáková, Ph.D. 11 

doc. Ing. Liběna Černohorská, Ph.D. 13 

doc. Ing. Jan Černohorský, Ph.D. 12 

doc. Ing. Petr Hájek, Ph.D. 13 

doc. Ing. Miloslav Hub, Ph.D. 13 

doc. Ing. Jitka Komárková, Ph.D. 13 

doc. Ing. Marcela Kožená, Ph.D. 12 

doc. Ing. Ivana Kraftová, CSc. 13 

doc. Ing. et. Ing. Renáta Myšková, Ph.D. 13 

doc. Ing. Jolana Volejníková, Ph.D. 11 



JUDr. Jana Janderová, Ph.D. 13 

prof. PhDr. Petr Vorel, CSc. (prorektor UPa) 13 

Externí členové Počet hlasů („souhlasím“) 

prof. RNDr. Oto Hudec, CSc., EF Technická 

univerzita v Košicích 

13 

prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., děkan FIM 

Univerzita Hradec Králové 

13 

prof. Ing. Beáta Mikušová Meričková, PhD., EF 

Univerzita Mateja Bela v Banské Bystrici 

13 

prof. Ing. Vladimír Olej, CSc., emeritní profesor 

FES UPa 

11 

prof. Ing. Daniel Stavárek, Ph.D., děkan OPF 

Slezská univerzita v Opavě 

13 

prof. Ing. Jaromír Veber, CSc., vedoucí Masarykův 

ústav vyšších studií, ČVUT v Praze 

13 

prof. Ing. Miroslav Žižka, Ph.D., děkan EF 

Technická univerzita v Liberci 

13 

doc. Ing. Vojtěch Bartoš, Ph.D., FP VUT v Brně 13 

doc. RNDr. Jaroslav Koutský, Ph.D., děkan FSE 

UJEP v Ústí nad Labem 

13 

doc. Dr. Ing. Miroslav Plevný, FE ČZU v Plzni 13 

doc. Dr. Ing. Dagmar Škodová Parmová, děkanka 

EF Jihočeská univerzita v Č. Budějovicích 

13 

doc. Ing. Zuzana Tučková, Ph.D., děkanka Fakulta 

logistiky a krizového řízení UTB ve Zlíně 

13 

doc. Ing. Vladimír Žítek, Ph.D., prorektor 

Masarykova univerzita v Brně 

 

13 

doc. Ing. Pavel Žufan, Ph.D., děkan PEF 

Mendelova univerzita v Brně 
12 

 
Všichni navržení členové získali potřebný nadpoloviční počet hlasů. 
 
Usnesení: Akademický senát Fakulty ekonomicko-správní Univerzity Pardubice 
projednal záměr děkana jmenovat členy Vědecké rady Fakulty ekonomicko-
správní Univerzity Pardubice a vyjadřuje předchozí souhlas se jmenováním 
navržených členů. 
 
Hlasování: 13 – 0 – 0 (pro – proti – zdrželi se). 

Usnesení bylo přijato. 

 



4. Různé 

Lucie Částková informovala senátory, že 25. 2. (15:00) proběhla schůzka studentů 
s děkanem doc. Stejskalem ohledně studijních záležitostí. 
Dr. Šmíd poděkoval všem za účast a uvedl, že další zasedání senátu budou 
plánována s delším časovým předstihem. Příští zasedání senátu bylo plánováno 
na 30. března (předpokládaný začátek v 13:00). Doplnil, že pokud by někdo 
preferoval pozdější začátek (14:00), nechť se ozve e-mailem. 
AKTUÁLNĚ: Termín dalšího zasedání senátu bude záležet na aktuální situaci. 
 
V Pardubicích, 9. března 2020 
 
       JUDr. Martin Šmíd, Ph.D. 
       předseda AS FES 


